
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 7. juni 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 440
Ministeren bedes i forlængelse af svar på SAU alm. del - spørgsmål 384 klar-
gøre, om han er enig med vismændenes vurdering i rapporten Dansk Økono-
mi, forår 2017, hvor de skriver om boligskatteaftalen at:
”Aftalen indebærer, at ejendomsværdiskatten fremover udgør ca. 0,55 pct. af
beskatningsgrundlaget (svarende til 0,44 pct. af ejendomsvurderingen). Dette
betyder, at beskatningen af boliger vil være lavere end beskatningen af anden
kapitalindkomst, og aftalen om ny boligbeskatning indebærer dermed en fort-
sat begunstigelse af investeringer i fast ejendom frem for eksempelvis aktier
eller obligationer. Ejendomsværdiskatten er fortsat progressiv, og den del af
beskatningsgrundlaget, der overstiger (forventet) 6 mio. kr., beskattes med en
sats på 1,4 pct. (svarende til 1,12 pct. af ejendomsvurderingen). Progressio-
nen i systemet synes kraftig set i forhold til progressionen i anden kapitalind-
komstbeskatning. Formandskabet har i Dansk Økonomi, forår 2016 skønnet
den neutrale ejendomsværdiskattesats til 1,2 pct., af hele ejendomsvurderin-
gen og med en tilhørende progressiv sats i størrelsesordenen 1,8 pct.”
Mener ministeren i forlængelse heraf, at vismændenes konklusion bør give
anledning til enten at hæve boligbeskatningen eller sænke kapitalafkastbe-
skatningen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pelle Dragsted (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pelle.Dragsted@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Lea Wermelin
formand
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